
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 16. maj 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1017
Ministeren bedes give en opdateret redegørelse for, hvilke aktuelle og fremtidige planer 
der er for opkøb af arealer på Sydlangeland ved Bagenkop og omegn til udlæg til forskel
lige naturformål, og oplyse, hvad formål og hensigterne mere konkret er med opkøbene 
og udlæggene af arealerne. Ministeren bedes endvidere redegøre for
• hvilke konkrete ejendomme og arealer det evt. påtænkes eller overvejes at opkøbe i 
den kommende tid og på længere sigt?
• hvordan købene tilrettelægges, og hvordan købsprisen fastlægges, herunder i relation 
til de eksisterende ejendomsvurderinger, og hvordan det fastlægges når/hvis der bydes 
over ejendomsvurderingerne?
• er der givet besked og orientering til de lodsejere, hvis arealer der påtænkes opkøbt i de 
kommende år?
• hvilke ejendomme og arealer staten har opkøbt i området til formålet siden 2010, og 
oplyse, om købspriserne i de enkelte opkøb afspejler den aktuelle regulære handelsværdi 
på købstidspunkterne, eller hvor meget man i de enkelte handler har budt og betalt over 
de aktuelle regulære handelsværdier?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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